
Skolebestyrelsesmøde - ekstraordinært 
Torsdag den 27. februar 2025 kl. 17.30 – 20.00 

 
 

Indbudt: Thorbjørn Hævdholm (forældre), Mikkel Rosing-Schow (forældre), 
Garbie Solvang Jørgensen (forældre), Kisa Øhrgaard Laursen (forældre), Marian 
Tirkov-Tyroll (forældre), Xhemile Emini-Celik (forældre), Mia Bjørn Jensen 
(forældre), Conni Rosendahl Jensen (kommunalbestyrelsen), Martin Grønbech 
(personale), Anne Marie Strøjer (personale), Karin Anker (ledelse) og Marianne 
Vilstrup Havemose (ledelse), Elevrepræsentanter Ronja og Mia 

Gæster: 

Afbud/fraværende: Connie Rosendahl Jensen, Garbi, Xhemile, Ronja og Mia 

Mødeleder: Marian Tirkov 

Mødested: Lindehøjskolen, lokale 705 (mødelokale ved kontoret) 

Referent: Marianne Havemose 

 
 

1. 
17.30 

 
Godkendelse af dagsorden 

 
Marian 

 

2. 
17.40 

Ansøgning om reduceret undervisningstid 
Folketinget vedtog den 12. december 2024 en række ændringer i folkeskoleloven som resultat 
af regeringen og en række partiers aftaler om kvalitetsudvikling af folkeskolen. Lovændringerne 
træder i kraft pr. 1. januar 2025 og implementeres løbende over en periode på tre år.  
Den 1. august 2025 afskaffes den understøttende undervisning, men resurserne fastholdes i 
folkeskolen med mulighed for lokale prioriteringer. Lovændringen betyder ændringer i 
folkeskolens obligatoriske og vejledende timetal, og der etableres en timebank på skolerne, 
som kan anvendes til indsatser der styrker kvaliteten i undervisningen mv. Derudover gives 
skolelederen mulighed for at ansøge kommunalbestyrelsen om at reducere undervisningstiden. 
Skoleledergruppen og Forvaltningen har udarbejdet en ansøgning om reduceret undervisning 
til brug for politisk godkendelse. 
Skolebestyrelsen har udtaleret i forhold til denne ansøgning.  
Pkt er derfor på denne dagsorden. 
Se bilag 

Karin 

Karin informerer om Folkeskolens kvalitetsprogram omkring de initiativer der træder i kraft, skoleåret 2024/25, 2025/26 
inkl. de nationale initiativer. 
 
Baggrunden for forslaget til timefordelingen som skolelederne indstiller, er oplevelsen af at det giver bedre kvalitet i 
undervisningen når der er 2 voksne i klassen i undervisningstiden.   
Timerne der reduceres i skoledagens længde, bliver placeret i timebanken. 
Timebanken giver en større frihed til skolerne at placere ressourcen, hvor de bedst muligt understøtter kerneopgaven.  
Noget af timebanken er bundet til faste opgaver f.eks. understøtte de 10% af eleverne der er udfordret i dansk og 
matematik, screeninger mm. 
 
Der laves en timefordelingsplan fælles for skolerne i Herlev. 
Alle timer i timebanken kommer til at gå til eleverne.  
Vi ønsker at 1.-2. klasse har samme mødetider.  
Minimumstimetal handler om timerne til fagene. Skal overholdes. 
Undervisningstiden er elevernes tilstedeværelse. Det er den tid der ønskes afkortet. 
 
Skolebestyrelsen har udtaleret: 
 
Det er mange timer der bliver ”taget” fra f.eks. 9. årgang. Det virker voldsomt med 160 timer i timebanken.  

Herlev  
 Kommune 
 
 
Lindehøjskolen 
 
 Borgerdiget 105 

 2730 Herlev 

 

Telefon 44 52 55 55 

 

e-mail lindehoejskolen@herlev.dk 



 
Når der reduceres i den tid eleverne er i skole, hvordan sikrer man at ressourcen bliver lagt ind i skoletiden?   
Bekymring i forhold til afkortning af skoledagen i forhold til kvalitet i SFO’en. Mangler at tænke ind i hvordan vi løfter 
kvaliteten i barnets fritid (SFO og Klubben). 
 
Timetallet er i forvejen minimeret meget pga. corona – strammet for meget. Har brug for at forstå timetal og 
tilstedeværelsestid. Dertil kommer at fordelingen bliver skæv, da man trækker rigtig mange timer ud af udskolingen.  
 
Usikkerhed på om ressourcen forsvinder da vi søger om 1000 timer, når der står minimum 1030 timer.  
 
Skolebestyrelsen har brug for mere tid til at forstå tallene. Kan skolebestyrelsen udforme et princip for hvordan 
timebanken bliver brugt?  
 
Anne Marie: hilser timebanken meget velkommen, da timerne kan bruges mere hensigtsmæssigt. 
 
SKB laver en skriftlig udtalelse som afleveres til Karin senest søndag. Fristen er mandag den 3. marts. 

19.50 Eventuelt samt valg af mødeleder til næste møde. Marian 

Der har været afholdt ansættelsessamtaler til en faglig leder til indskolingen og til mellemtrin. Der er fundet en egnet 
kandidat til begge. 

Møderække 24-25 

14. aug 2024 kl. 17.30 – 20.00 

18. sep 2024 kl. 17.30 – 20.00 

8. oktober 2024 kl. 17.30 – 20.00 Aflyst 

20. november 2024 kl. 17.30 – 20.30 

19. december 2024 kl. 17.30 – 21.00 flyttes til den 
12. december 2024 kl. 17.30 – 20.00 

22. januar 2025 kl. 17.30 – 20.00 

27. februar 2025 kl. 17.30 – 20.00 – aflyst 
27. februar 2025 – ekstraordinært møde  
kl. 17.30-18.30 

25. marts 2025 kl. 17.30 – 20.00 

24. april 2025 kl. 17.30 – 20.00 

20. maj 2025 kl. 17.30 – 20.00 

18. juni 2025 kl. 17.30 – 21.00 

 
 
 
 
 
  
  
 


